

Paris declaration on green and healthy mobility and transport signed

Paris declaration on green and healthy mobility and transport signed

On 15 April 2014, European ministers attending the Fourth High-level Meeting on Transport, Health and Environment, hosted by the Government of France, adopted the Paris Declaration: City in Motion - People First!. The Declaration sets priorities and calls for action to ensure green and healthy mobility and transport to secure sustainable livelihoods for all.
"I congratulate all Member States on the Paris Declaration, on establishing a very clear and concrete course of action for health, transport and environment sectors to work hand in hand, said Zsuzsanna Jakab, WHO Regional Director for Europe, speaking on behalf of the joint WHO Regional Office for Europe/United Nations Economic Commission For Europe (UNECE) Secretariat of the Transport, Health and Environment Pan-European Programme (THE PEP). The Regional Director emphasized the links between the Declaration and the post-2015 development agenda, with a focus on sustainable development and social and economic justice.
Marisol Touraine, Minister of Social Affairs and Health, France; Frédéric Cuvillier, Minister of Transport, Maritime Affairs and Fisheries, France; Eva Molnar, Director, Transport Division, UNECE; and Marco Keiner, Director, Environment Division, UNECE, joined the Regional Director in signing the Declaration on behalf of Member States.
About the Declaration
Through the Paris Declaration: City in Motion - People First!, European countries are creating a new vision of green and healthy mobility and transport to ensure sustainable livelihoods for all, linking the promotion of health and sustainability to socioeconomic justice. This is supported by new goals and tools including:
a new priority to integrate transport, health and environmental objectives into urban and spatial planning policies;
THE PEP Academy, strengthening knowledge and skills development for integrated transport, health, environment and spatial planning;
a pan-European master plan to promote cycling; stronger partnerships with city networks, civil-society organizations and the research community; and the mobilization of young people and their organizations.
Fourth High-level Meeting on Transport, Health and Environment
The Meeting was held on 14-16 April. Over 20 ministers, deputy ministers and state secretaries of health, environment and transport, as well as ambassadors, took part in lively discussions on the second day. Participants representing Member States and civil-society and international organizations welcomed the Paris Declaration.

Weltgesundheitsorganisation (WHO)
Marmorvej 51
DK-2100 Kopenhagen
Dänemark
Telefon: +45 45 33 70 00
Telefax: +45 45 33 70 01
Mail: postmaster@euro.who.int
URL: <http://www.euro.who.int/>

Pressekontakt

Weltgesundheitsorganisation (WHO)

DK-2100 Kopenhagen

euro.who.int/
postmaster@euro.who.int

Firmenkontakt

Weltgesundheitsorganisation (WHO)

DK-2100 Kopenhagen

euro.who.int/
postmaster@euro.who.int

Die WHO wurde 1948 mit dem Ziel gegründet, für alle Völker das höchstmögliche Gesundheitsniveau zu erreichen. Mit ihren 194 Mitgliedstaaten ist die WHO federführend in globalen Gesundheitsfragen und in der Gestaltung der Forschungsagenda für Gesundheit, im Aufstellen von Normen und Standards und in der Formulierung evidenzbasierter Grundsatzoptionen. Die WHO bietet ihren Mitgliedstaaten fachliche Unterstützung, sie überwacht und bewertet gesundheitliche Entwicklungen, sie unterstützt medizinische Forschung und leistet Soforthilfe bei Katastrophen. Die WHO setzt sich weltweit für bessere Ernährung und für eine Verbesserung der Wohn- und Arbeitsbedingungen sowie der sanitären Verhältnisse ein. Ihr Hauptbüro ist in der Schweiz in Genf angesiedelt. Sechs Regionalbüros sind über die ganze Welt verteilt. Die WHO arbeitet in einem zunehmend komplexen und sich rapide verändernden Umfeld. Gesundheitspolitik ist heute weniger deutlich von anderen Bereichen zu trennen und sie erreicht inzwischen auch die Sektoren, die Auswirkungen auf gesundheitliche Chancen und Ergebnisse haben können. Die Agenda der WHO angesichts solcher Herausforderungen enthält sechs Punkte:
zwei gesundheitliche Ziele: Förderung der Entwicklung und Förderung der Gesundheitssicherheit;
zwei strategische Bedürfnisse: Stärkung der Gesundheitssysteme und Nutzbarmachung von Forschungsergebnissen, -daten und -erkenntnissen);
zwei operative Ansätze: Ausweitung der Partnerschaften und Verbesserung der Leistung.